
 

 

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ЗДРАВЕОПАЗВАНЕ И СОЦИАЛНА ПОЛИТИКА 

 

П Р О Т О К О Л № 5 4  

от заседанието на Постоянната  комисия по здравеопазване и социална политика, 

проведено на 26.05.2021 г. 

Днес,  26.05.2021 г. онлайн чрез платформата WEBEX се проведе заседание на 

Постоянната комисия по здравеопазване и социална политика 

Заседанието беше открито от д-р Антон Койчев, дм – председател на комисията, в  

09.30  часа. 

При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 8 

общински  съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. 

Присъствали: д-р Антон Койчев, Милка Христова, Малина Едрева, д-р Веселин Милев, 

Михаил Паргов, Яна Тодоранова, Албена Кръстева, Диана Тонова 

Председателят на комисията докладва дневния ред за заседанието. 

По предложения дневен ред бяха направени предложения за допълнение, описани в 

допълнителен дневен ред. 

Членовете на комисията гласуваха предложения дневен ред, както следва: 

Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
Д-р Антон Койчев – за 
Милка Христова – за 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, Факс 98 70 855, e-mail: info@sofiacouncil.bg, http://www.sofiacouncil.bg 



Д-р Веселин Милев – за 
Малина Едрева – за 
Михаил Паргов – за 
Яна Тодоранова – за 
Албена Кръстева – за 
Диана Тонова - за 
 
По т. 1 от дневния ред: Доклад № СОА21-ДИ05-29/13/12.05.2021 г. относно 

приемане на Правилник за изменение и допълнение на Правилника за 

организацията на дейността на ОП „Социален патронаж“ 
 

Д-р Койчев – Това ще бъде първо разглеждане. В момента тече обществено обсъждане. 

Докладът се представя от г-жа Вяра Петрова. 

В. Петрова – Предлагаме да се промени Правилника на ОП „Социален патронаж“. То е 

специализирано звено на общината за изпълнение на местни дейности и услуги, които 

се финансират от общинския бюджет. Съгласно Правилника ОП „Социален патронаж“ 

е създадено за изпълнение на общински дейности, като приготвяне на топла храна по 

диети, топла храна за бенефициенти на социални трапезарии и кухни, доставка на храна 

по домовете, поддържане на хигиена, оказване на долекарска медицинска помощ и 

други. Целта на промяната на правилника е да се добави в него, освен да изпълнява 

дейности, които са финансирани от бюджета на СО да има възможност да изпълнява и 

дейности, да кандидатства по проекти с европейско финансиране, както и по 

национални програми. Както в конкретния случай е асистентската подкрепа. Още с 

влизането на Закона за социалните услуги, считано от  01.07.2020 г. стартира промяна в 

социалните услуги. Предоставянето на социални услуги е регламентирано в този закон 

и в правилника към него. Съгласно ЗСУ асистентската подкрепа е една от формите за 

грижа в домашна среда. Тя е определена като нов вид социална услуга, като държавно 

делегирана дейност, която е фиксирана в чл. 93 от ЗСУ. И тъй като социалната услуга 

трябва да се предостави на територията на СО, част от районите ще бъде обхваната от 

социалния патронаж, а за да може ОП „Социалне патронаж“ да предоставя тази услуга, 

е необходима тази промяна в Правилника му. Предлагаме едни допълнения към 

Правилника, приложен е към доклада. 

Д-р Койчев- След като приключи общественото обсъждане, и нашите препоръки, ако 

имаме такива, тогава ще гласуваме втори път окончателно, за да влезе на сесия на СОС. 

Г-н Йорданов, Вие имате ли какво да добавите към казаното от В. Петрова, имайки 

предвид, че ОП „Социален патронаж“ е изключително важно за социалната дейност в 

нашия град? Затова ще го разглеждаме и два пъти. 

Р. Йорданов – както каза колегата преди малко, пердмета на дейност на на Оп е 

изключително важен. Това е една общинска структура, която е създадена за изпълнение 

на местни дейности. Обслужваме голям брой хора на територията на СО, предоставяме 

различни по вид социални услуги. Идеята ни е да се включим при реализирането на 



новата асистентска услуга, която се финансира изцяло от републиканския бюджет през 

Агенцията зас оциално подпомагане, т.нар. асистентска подкрепа. Така че в тази връзка 

е нашата идея за едно по-пълно и възможно най-широка возмъжност за финансиране, 

както на настоящия момент от общинския бюджет, така да можем да ползваме и 

държавния бюджет, а също е едно проектно финансиране по програмите на 

Европейския съюз. Други зименения и допълнение в доклада не предлагаме, 

единствено и само са включени измененията и допълненията с възможностите за по-
широко финансиране. 

Комисията ще разгледа доклада повторно след приключването на общественото 

обсъждане. 

 
По т. 2 от дневния ред: Писмо № СЗД21-ВК66-76/17.05.2021 г. относно осигуряване 

на средства за авариен ремонт на канализационна система и покрив на 

„Специализирана болница за продължително лечение и рехабилитация – 
Кремиковци“ ЕООД 

М. Чеуз – Става дума за писмо, което е внесено миналата година, касаещо 

неободимостта от извършването на спешен авариен ремонт. Предвид Ковид-ситуацията 

не сме им отпеснали пари миналата година, но в момента имат предписание от СРЗИ за 

спешно справяне със ситацията, защото ще им бъдат наложени санкции. Лечебното 

няма финансова възможност да направи ремонта, нито да плаща санкции. Затова сме ви 

предоставили писмото заедно с документите, предоставени от д-р Зафирова. Помолили 

сме СРЗИ да не ни налагат санкции, докато не се отпуснат средства, макара и за да се 

закрепи положението. 

М. Христова – Освен писмото на управителя, не намирам никаква документация. 

Имаме ли проектно-сметна документация? 

М. Чеуз – Нямаме КСС, документицаията към писмото е от 2019 година. Сумите търпят 

корекции, тъй като нещата се влошават. Ако се вземе решение, може да се направи 

комисия, да се изготви КСС, да се види колко ще струва ремонта. 

М. Христова – Тогава би трябвало да задължим района и управителя на лечебното 

заведение да ни предоставят КСС. Нямак ак да внесем в СОС решение, което да не е 

конкретизирано.  

Д-р Барбалов – Мисля, че разумното е да се задължи управителя да внесе в комисията 

КСС, и вече съответно на сумата, да търсим идточника на финансиране, било то през 

СУСОПФ, било то от други източници. 

Комисията ще обсъди отново искането, след като бъде представена количествено-
стойностна сметка за необходимия ремонт. 
 
Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 



Въздържали се - 
 
 
По т. 3 от дневния ред: Писмо СОА21-МЦ29-163/ и писмо СОА21-МЦ29-
163/1/18.05.2021 г. относно разрешение за отдаване под наем на обект в ДКЦ ХVІ-
София ЕООД 
 
Комисията подкрепя искането. Да се изпрати на Д. Барбалов за подготовка на доклад с 

проект за решение до СОС. 
 
Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
 
 
По т. 4 от дневния ред: Отчети №№ СОА21-ТД26-147/58/27.04.2021 г., СФИ21-
ТД26-147/60/28.04.21 г., СОА21-МЦ29-144/26.04.21 г., СОА21-МЦ29-166/05.05.21 г., 

СОА21-МЦ29-141/23.04.21 г.,   СОА21-МЦ29-161/29.04.21 г., СОА21-МЦ29-
164/29.04.21 г., СОА21-МЦ29-149/27.04.21 г.,   СОА21-МЦ29-148/27.04.21 г.,   

СОА21-МЦ29-140/23.04.21 г., СОА21-МЦ29-147/62/28.04.21 г., СОА21-МЦ29-
136/21.04.21 г.,     на управители на ОЛЗ 
 
Д-р Койчев – Тези отчети дават информация и за финансовото състояние, и за 

медикостатистическите показатели.  
 
 
Комисията приема отчетите за сведение. 
 
 
Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
 
По т. 5 от дневния ред: Отчети №№ СОА19-МЦ29-205/7/05.05.2021 г., СФИ21-
МЦ29-6/39/29.04.2021 г., СФИ21-МЦ29-6/51/07.05.2021 г., СФИ21-МЦ29-
6/50/07.05.2021 г., СФИ21-МЦ29-6/49/07.05.2021 г., СОА21-ГР94-2435/05.05.21 г., 

СОА20-ГР94-2008/4/15.04.2021 г., СОА21-ГР94-2378/29.04.21 г., СОА20-МЦ29-
513/2/29.04.2021 г., СОА21-МЦ29-162/29.04.2021 г., СОА21-МЦ29-157/29.04.2021 г., 

СОА21-МЦ29-159/29.04.2021 г., СОА21-МЦ29-165/05.05.2021 г., СОА21-МЦ29-



143/26.04.2021 г., СОА21-МЦ29-147/27.04.2021 г., СОА20-МЦ29-510/2/26.04.2021 г., 

СОА21-МЦ29-169/07.05.2021 г., СФИ21-ТД26-193/4/26.04.21 г., СОА21-ГР94-
2350/28.04.21 г., СОА21-МЦ29-153/28.04.2021 г., СФИ21-ТД26-193/3/26.04.21 г., 

СФИ21-ТД26-193/2/26.04.21 г. 
 
Комисията приема отчетите за сведение. 
 
 
Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
 
По т. 6 от дневния ред: Програма № СОА21-МЦ29-142/23.04.2021 г. за развитието и 

дейността на ДКЦ ХVІІ-София ЕООД за 2021 г., бизнес план СОА21-МЦ29-
104/29.03.21 г., СФИ21-ТД26-115/9/30.03.21 г.  
 
 
 
Комисията приема материалите за сведение. 
 
 
Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
 
 
По т. 1 доп. от дневния ред: Писмо № СОА21-ВК66-4782/21.05.2021 г. относно  
участие в процедура за директно предоставяне на безвъзмездна финансова помощ 

с конкретен бенефициент Министерство на здравеопазването 
 
Д-р Койчев – Това е най-важната точка в дневния ред, тъй като се касае за една много 

добра възможност. Касае се за процедура за директно предоставяне на финансова 

помощ със съответна законова аргументация, която ние ще имаме възможност по седем 

основни направления да кандидатстват нашите общинсик лечебни заведения, които до 

ден днешен са много важен фактор за овладяването на Ковид епидемията на 

територията на столичния град. Тези основни точки са в писмото в пет направления. 

Видяли сте сумите и какво смятат да извършат. През предходната седмица са положени 

много усилия, и Дирекция „Здравеопазване“, и зам.-кметът, и директорите на ЛЗ, така 

че да можем да се включим в тази програма и да спазим указаните срокове. 
 



Д. Барбалов – Искам да добавя общ преглед за състоянието на заболеваемостта в София 

и за писмото. Вчера в края на деня в София ема 501 хоспитализирани в болници, което 

е под предишния минимум от 30.01, между двете вълни от 558. Имаме доста добра 

тенденция на намаляване броя на заболелите. Но в общинските болници, към вчерашна 

дата има 173 пациента. Това са над 36 % от хоспитализираните в София. Вижда се, че 

общинските лечебни заведения, включително и АГ-тата, се включват много активно в 

борбата със заболяването. 
Писмото касае финансиране по Програма „Региони в растеж“, касае мерки за справяне 

с пандемията по приоритетна ос „Подкрепа на здравната система за справяне с кризи“, 

бенефициент по тази мярка е Министерство на здравеопазването. Общата сума на 

програмата е 129 милиона лева, като се касае за цялата страна. Крайните бенефициенти 

могат да са общински и държавни болници с над 50 % общинско или държавно 

участие. Какво следва като процедура? Лечебните заведения ще могат да изразят своето 

желание за участие в тази програма пред МЗ, ако бъдат одобрени, се подписват 

партньорски споразумения между МЗ и съответното лечебно заведение, като преди 

подписването на тези споразумения ние ще потърсим окончателната санкция на СОС. 

При участието от страна на Министерството, срокът за участието му е краят на юли, ще 

могат мерките, които са одобрени и на база на партньорските споразумения да 

извършат инвестиции по приоритетите, които ясно сме посочили в писмото. Разчитаме 

на вашата подкрепа, за да може да пристъпим към следващите стъпки – кандидатстване 

и с Министерството на осигурим допълнителни средства за инвестиции в лечените 

заведения. 
 
М. Христова – Дано наистина да успеем в тази програма, защото това ще адде глътка 

въздух и ще спомогне за доокомплектоване с много добра и нова апаратура нашите 

болници. Въпросът ми е лимитирано ли е участието като лечебни заведения само на 

болниците? Допускат ли се ДКЦ? Явно не, защото не виждам нито едно. Второ – има 

ли някакъв лимит за отпускането на помощта, тъй като заявките са на сериозни 

стойности, но ми прави впечатление, че някои от болниците имат намерения за 3.5 млн, 

други за милион, трети за 900 000? Трето – тъй като помощта ще бъде строго целева 

във връзка с епидемията от Ковид, явно трябва добре да се прецизират и СМР, и 

техниката и те да бъдат тясно обвързани с конкретния повод, по който се отпуска тази 

помощ. Прави впечатление, че сме се ориентирали към техника, към рампи, към 

достъпност, т.е изготвянето на документацията за участие ще бъде едно много сериозно 

предизвикателство, за да бъдат добре аргументарина лечебните заведения и да не се 

приеме, че те прост кандидатсват да подменят оборудването си, а с оглед да бъдат 

полезни за лечението на пациентите с това заболяване. Имам едно предложение – може 

би преди кандидатстване няма да е лошо да бъдат предоставени документите на нас, не 

че сме големи специалисти и можем да предложим кой знае кави подобрения, но най-
малкото за сведение на комисията. Би следвало да бъдем запознати с документацията за 

кандидатстване. 
 
Д-р Койчев – Ще бъдем детайлно запознати с документацията. Съгласен съм с това, 

което казвате. Положили са сериозен труд директорите. Преди няколко минути 

аннсирах, че това беше плод на десетдневен доста трескав труд, съобразили са се с 

това, тези суми не са на ан-гро, внимателно са обмислени и са в съзвучие с 

изискванията на програмата. В противен случай няма да можем да се класираме като 

бенефициенти. Ние ще разглеждаме, както е редно, абсолютно подробно и детйлно 

като аргументация. Сега само искаме да запознаем комисията с програмата. Тя е за 

заведенията за болнична помощ. 



Д. Барбалов – Общата сума е 12 350 000. Всяка болница на базата на своята специфична 

дейност, на дефицитите в оборудване и инфраструктура, които са констатирали при 

лечение на Ковид, разработиха това, което смятат за необходимо. Важната дума е на 

МЗ. Преди да подпишат партньорските споразумения, ние ще внесем, не само на 

вниманието на комисията, но и на СОС детайлната информация, за да може на базата 

на подкрепата на целия общински съвет лечебните заведения да се включат като 

партньори с МЗ. Това, което сега трябва да направим, е да изразим своето желание пред 

министреството, да влезем в диалог и при условие, че бъдат допуснати като партньори 

ОЛЗ, съответно споразумението да бъде предоставено на вниманието на СОС. 
 
М. Христова – 12 млн за цялата програма ли са? 
 
Д. Барбалов – Това е само за нашите болници. 
 
Д-р Койчев – Мисля да дадем своето съгласие. След това стъпките са ясни. 
 
Комисията подкрепя писмото.  
 
Общо гласували: 
в т.ч.: 8 

За 8 
Против - 
Въздържали се - 
 
По т. 7 от дневния ред: Разни 
 
Поради изчерпване на дневния ред д-р Койчев закри заседанието в 10,00 часа. 

Протоколът е изготвен на 27.05.2021 г. 

 

Изготвил: 
Б. Цонева-главен 

експерт 
  

 

 
Председател на постоянната 

комисия по здравеопазване и 

социална политика Д-р Антон Койчев,дм 
 
Заместник-председател на 

постоянната комисия по 

здравеопазване и социална 

политика Милка Христова 
 


